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ZÁPISNICA  zo zasadnutia 
Rady primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších 

obyvateľov (ďalej len „Rada“)  
 

 Program   
 

Termín: 27. septembra 2023, 10:00 – 12:00 hod.  
Miesto: Mezanín Primaciálneho paláca  
 
Body programu:  

1. Otvorenie zasadnutia predsedníčkou Rady         
2. Plán činnosti Rady 
3. Prístupnosť mesta Bratislavy - mesto bez bariér; Ing. Anna Pivková, oddelenie 

sociálnej podpory pre seniorov a ľudí so znevýhodnením, Agenda bezbariérovej 

prístupnosti mesta, Magistrát hl.m. Bratislavy  
4. Nominácia podpredsedu/podpredsedníčky Rady    
5. Rôzne 

 
 

  
Zástupca/funkcia   meno a priezvisko 

 
 

1 námestníčka primátora, 
predsedníčka Rady  Lenka Antalová Plavuchová  

Prítomná 

2 Čunovo Mária Broszová  Prítomná 

3 Devín Michal Němec  Prítomný 

4 Devínska Nová Ves Daniela Lipková  Prítomná 

5 
Dúbravka 

Mária Vajgelová  
v z. Dominika Malačinová 

Prítomná 

6 Jarovce Bernadeta Warenichová  Prítomná 

7 Karlova Ves Štefan Schill  Prítomný 

8 Lamač Dagmar Vatolíková  Prítomná 

9 Nové Mesto Daniela Flaková  Prítomná 

10 Petržalka Vladimír Bolek Ospravedl. 

11 Podunajské Biskupice Danica Lešková  Prítomná 

12 Rača Milada Dobrotková  Prítomná 

13 Rusovce Edita Karácsonyová  Prítomná 

14 Ružinov Alojz Luknár  Ospravedl. 

15 Staré Mesto Janka Langová  Prítomná 

16 Vajnory Soňa Molnárová  Ospravedl. 

17 Vrakuňa Gabriela Olešová  Prítomná 

18 Záhorská Bystrica Pavel Juhás  Prítomný 

19 Jednota dôchodcov na Slovensku 
o.z. 

Anna Királyová  
v z. Gabriela Klučková 

Prítomná 

20 Kalab o.z. Andrea Kutlíková  Prítomná 
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21 Klub Luna Senior Friendly, o.z. Lívia Matulová Osvaldová Prítomná 

22 Open Society o.z. Alena Šalková  Prítomná 

23 Spoločnosť Parkinson Slovensko 
o.z. 

Iva Hložková  
Prítomná 

24 Združenie Bratislavských 
Seniorov o.z. 

Andrej Lendel  
Prítomný 

25 Združenie kresťanských seniorov 
Slovenska o.z. 

Mária Muchová  
Prítomná 

26 tajomníčka Rady,  odd. soc. 
podpory pre seniorov a ľudí so 
znevýhodnením, Magistrát hl.m. 
Bratislavy 

Ingrid Tomešová  

Prítomná 

27 Vedúca odd. soc. podpory pre 
seniorov a ľudí so 
znevýhodnením, Magistrát hl.m. 
Bratislavy  

Kurillová Dušana 

Prítomná 

28 administratívna podpora, odd. 
soc. podpory pre seniorov a ľudí 
so znevýhodnením, Magistrát 
hl.m. Bratislavy  

Halušková Viktória 

Prítomná 

29 oddelenie sociálnej podpory pre 
seniorov a ľudí so 
znevýhodnením, Agenda 
bezbariérovej prístupnosti mesta, 

Magistrát hl.m. Bratislavy  
 

Anna Pivková 

Prítomná 

 
Bod 1. Otvorenie zasadnutia 

Predsedníčka Rady, námestníčka primátora Lenka Antalová Plavuchová, tajomníčka 
Rady Ingrid Tomešová a Dušana Kurilová, vedúca odd. soc. podpory pre seniorov a ľudí so 
znevýhodnením  privítali prítomné členky a členov Rady a predstavili program zasadnutia. 
Doplnenie bodu rôzne do programu.  
Hlasovanie o programe: Prítomných: 22  za: 22  proti: 0 zdržal sa: 0 
 
Bod 2. Plán činnosti Rady 

Tajomníčka Rady Ingrid Tomešová vo svojej prezentácii uviedla, že s cieľom zostaviť plán 
činnosti Rady bolo dôležité zistiť aké témy členovia a členky Rady považujú za dôležité a Rada 
by sa nimi počas svojho funkčného obdobia mala zaoberať. Členovia a členky Rady mali 
možnosť pred zasadnutím vyplniť krátky formulár, pričom navrhovaná téma sa mala týkať 
starších obyvateľov Bratislavy, patriť do kompetencie hl. mesta a zároveň je možné ju 
považovať za celomestskú tému. 

Získané odpovede bolo možné zoradiť do týchto 5 oblastí/okruhov, pričom niektoré z nich  
bude potrebné v ďalšom období upresniť vzhľadom na ich rozsah a kompetencie hlavného 
mesta.  

➢ Sociálne služby 
➢ Vzdelávanie a aktivizácia starších obyvateľov 
➢ Prístupnosť a bezpečnosť mesta Bratislavy - mesto bez bariér  
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➢ Parkovacia politika mesta 
➢ Zdravotná starostlivosť o starších obyvateľov  
 
Diskusia: 

Téma prístupnosť a bezpečnosť mesta Bratislavy - mesto bez bariér je predmetom 
zasadnutia 27.09.2023. Bod 3. programu. 

Najbližšie zasadnutie Rady sa uskutočni 4.12.2023. Pôjde o celodenné verejné 
zasadnutie v Zrkadlovej sieni a témou zasadnutia bude vzdelávanie a aktivizácia starších 
obyvateľov. Na zasadnutie  budú prizvané aj proseniorské  organizácie pôsobiace  v meste, 
univerzity tretieho veku, mestská knižnica a organizácia Elpida z Českej republiky ako príklad 
dobrej praxe. Táto organizácia prevádzkuje dve vzdelávacie a kultúrne centrá pro seniorov  
z celej Prahy, ponúka programy on-line, bezplatnú telefonickú Linku pre seniorov, vydáva 
časopis Vital, založila značku Ponožky od babičky, nahráva podcast OLD's COOL, organizuje 
výstavy, workshopy atď.   Elpida predstaví aj svoju lektorskú akadémiu  SEFTE ( Senior Friendly 
Teacher)  a projekt „Lektørem | Dánský model“.  Členovia a členky navrhli k tejto téme prizvať 
aj spoločnosť Henkel (tá vytvorila strategickú iniciatívu Henkel Helps, ktorá funguje ako 
platforma pre realizovanie rôznych foriem dobrovoľníctva primárne zameraných na podporu 
seniorov, odbúravanie a stieranie medzigeneračných priepastí), občianske združenie Kogneo, 
Digitálnu koalíciu a Centrum aktívneho starnutia. 

Neverejné zasadnutie Rady k sociálnym službám je naplánované na 2/2024 s tým, že 
predmetom zasadnutia Rady bude prerokovanie opatrení a aktivít v roku 2024 vychádzajúcich 
z Komunitného plánu sociálnych služieb hlavného mesta SR Bratislava na roky 2023 – 2030 
(KPSS 2030). Do pracovnej skupiny prípravy akčného plánu bude za Radu prizvaná 
podpredsedníčka Rady a členovia budú mať možnosť ho pripomienkovať online pred 
zasadnutím. 

Téma -  Parkovacia politika mesta je naplánovala na 5/2024. V diskusii p. Lívia Matulová 
Osvaldová uviedla, že v prípade ak by hl. mesto otváralo tému parkovacej politiky cez 
novelizáciu príslušného všeobecne záväzného nariadenie (ďalej len „VZN“) skôr ako v máji, 
zasadnutie k tejto téme by malo prebehnúť skôr, aby mala Rada možnosť sa k novelizácii 
vyjadriť. Pani Kurillová zo Sekcie sociálnych vecí, Magistrát hl.m. Bratislavy  (SSV) uviedla, že 
v zmysle štatútu môže byť Rada zvolaná aj mimoriadne. S cieľom, aby Rada bola zapojená do 
procesu pripomienkovania VZN, ktoré sa týka parkovacej  politiky hl. mesta Rada prijala 
uznesenie č. 1/2023. 
Hlasovanie o uznesení č. 1: Prítomných: 22  za: 22  proti: 0 zdržal sa: 0 
 

Uznesenie č.1/2023 
zo dňa 27.9.2023  

Rada primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších 
obyvateľov 

žiada  
oddelenie parkovania Magistrátu hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, aby  
bola Rada primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších 

obyvateľov informovaná o najbližšie pripravovaných zmenách v parkovacej politike mesta 
a mala právo pripomienkovať podmienky parkovania ovplyvňujúce starších obyvateľov.  

 
 

https://elpida.cz/podcast
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Členovia a členky Rady ďalej diskutovali aj o doprave v hlavnom meste. Z diskusie vyplynulo, 
že by bolo vhodné obrátiť sa na Dopravný podnik Bratislava, a.s. už s konkrétnymi podnetmi 
na zlepšenie dopravy. Zber podnetov od členov/členiek Rady, ktoré sa týkajú 
starších obyvateľov/obyvateliek Bratislavy a majú byť predložené Dopravnému podniku 
Bratislava a.s. bude prebiehať emailom do 6.10.2023.  Rada prijala uznesenie č.2/2023. 
Hlasovanie o uznesení č. 2: Prítomných: 22  za: 22  proti: 0 zdržal sa: 0 
 

Uznesenie č.2/2023 
zo dňa 27.9.2023  

Rada primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších 
obyvateľov 

žiada  
Dopravný podnik Bratislava, a.s. , aby sa zaoberal podnetmi Rady primátora hlavného mesta 
Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších obyvateľov a informoval predsedníčku Rady 

o ich vyhodnotení. 
 
Bod 3. Prístupnosť mesta Bratislavy - mesto bez bariér 

Ing. Anna Pivková, oddelenie sociálnej podpory pre seniorov a ľudí so znevýhodnením, 
predstavila  Agendu bezbariérovej prístupnosti mesta. Vo svojej prezentácii okrem iného 
uviedla, že mesto realizuje ucelené bezbariérové okruhy, na ktorých odstraňuje fyzické, 
orientačné, informačné, komunikačné, procesné a postojové bariéry  a sprístupňuje tak svoje 
služby a priestory pre všetkých. 

Ďalej vo svojej prezentácii predstavila aké sú nástroje sprístupňovania mesta, ktorých 
cieľom je dosiahnuť prístupné mestské služby a priestory pre všetkých:  

• Nové projekty, rekonštrukcie – najúspornejšie a najefektívnejšie riešenie 

• Projekty spätnej debarierizácie: Prístupný úrad, Primaciálne námestie a okolie 

• Systém kvality prístupnosti – štandardy, postupy, audity, poradenstvo, školenia 

• Tvorba ucelených bezbariérových okruhov. 
Zamerala sa aj na príklady dobrej praxe – už realizované opatrenia ale aj na nasledujúce plány 
v oblasti bezbariérovej prístupnosti mesta. 
 
Diskusia: 

Pani Hložková zo Spoločnosti Parkinson Slovensko o.z. sa dotazovala, či sa mesto 

zaoberá aj debarierizáciou Hlavnej železničnej stanice. Pani Pivková zo SSV uviedla, že ak bude 

mesto  vyzvané ku spolupráci rado bude na tomto procese participovať. Predsedníčka Rady p. 

Antalová Plavuchová doplnila p. Pivkovú a uviedla, že  Hlavná železničná stanica nie je 

majetkom hl. mesta, mesto vníma,  že problémov spojených s prístupnosťou je veľa, ale vždy 

je potrebné mať na zreteli aké sú kompetencie hl. mesta.  

Pani  Kutlíková z občianskeho združenia Kalab sa zaujímala o to, či sa hl. mesto zapája 

do dotačných/grantových výziev vyhlasovaných ministerstvom kultúry zameraných na 

debarierizáciu kultúrnych pamiatok. Pani Kurillová zo SSV uviedla, že väčšina opatrení 

spojených s debarierizáciou sa hradí z rozpočtu z hl. mesta a so zapojením do výzvy majú 

skúsenosť rozpočtové a príspevkové organizácie.  

Pani Dobrotková z MČ Rača sa informovala, či sú niekde definované ucelené 

bezbariérové  okruhy, ktoré boli uvedené v prezentácii. Pani Pivková zo SSV uviedla, že zatiaľ 

je definovaný prvý okruh, Primaciálne námestie a okolie, pričom ide o rozsiahly okruh (40 
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budov a priestorov, 10 inštitúcií mesta) a jeho  realizácia je naplánovaná do roku 2028, ostatné 

okruhy zatiaľ nie sú zadefinované presne, avšak predbežne existujú okruhy v meste kde sa 

pohybuje vyšší počet ľud so zdravotným znevýhodnením, na ktoré sa treba zamerať v ďalšom 

rade.  

 
Bod 4. Nominácia podpredsedu/podpredsedníčky Rady   

V zmysle štatútu Rady, podpredsedom/podpredsedníčkou Rady je nominovaný/á 

zástupca/zástupkyňa prostredníctvom členov/členiek Rady. Predsedu/predsedníčku Rady 

a podpredsedu/podpredsedníčku Rady vymenúva a odvoláva primátor na návrh Rady.  

Členovia a členky Rady mali možnosť predkladať nominácie. Keďže neboli predložené 

žiadne nominácie členmi/členkami zastupujúcimi mestské časti a organizácie, predsedníčka 

Rady ako členka Rady navrhla nomináciu p. Milady Dobrotkovej, ktorá zastupuje mestskú časť 

Rača. Pani Dobrotková nomináciu prijala.  

Hlasovanie o nominácii: Prítomných: 22  za: 21  proti: 0 zdržal sa: 1 
 

Uznesenie č 3/2023 
zo dňa 27.9.2023  

Rada primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy pre práva starších 
obyvateľov  

schvaľuje nomináciu  Milady Dobrotkovej  
na funkciu podpredsedníčky Rady primátora hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 

pre práva starších obyvateľov.  
 

Bod 5. Rôzne 

Pani Matulová Osvaldová zástupkyňa občianskeho združenia Klub Luna Senior Friendly 

informovala o podujatiach – 8. ročník Senior Friendly (súčasťou projektu je aj konferencia 

Aktívne starnutie a medzigeneračná spolupráca) a Senior Friendly 50+, ktoré predmetné 

združenie pripravuje na 13. a 14. októbra v rámci Mesiaca úcty k starším. 

www.seniorfriendly.sk. 

Pán Němec z MČ Devín upozornil na projekt „Digitálny klub“ , ktorý prináša Digitálna 

koalícia v spolupráci s Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

a partnermi. Medzi partnerov projektu patrí aj Združenie kresťanských seniorov Slovenska o.z. 

a Jednota dôchodcov na Slovensku.  

 

 

V Bratislave dňa 06.10.2023 
 

Zapísala:  
Ingrid Tomešová, tajomníčka Rady, v.r. 
 
Overila:  
Lenka Antalová Plavuchová, predsedníčka Rady, v.r. 
 

http://www.seniorfriendly.sk/

